
IZVOD IZ ZAPISNIKA 

 
sa V (pete) vanredne sjednice Skupštine opštine Herceg Novi, održane dana 22.01.2018 
godine  u prostorijama Skupštine opštine Hereg Novi sa početkom u 09,00 časova. 
 
Sjednicom predsjedava Miloš Bigović, predsjednik Skupštine opštine Herceg Novi, koji je 
podsjetio prisutne da je današnja sjednica sazvana u skladu sa članom 44 stav 1 i Statuta 
Opštine Herceg Novi  i članom 63 Poslovnika Skupštine opštine Herceg Novi, na osnovu 
zahtjeva Kluba odbornika Demokratske partije socijalista, broj 02-6-8/18 od 
12.01.2018.godine, te da je saziv dostavljen 17.01.2018.godine, svim odbornicima 
parlamentarnim partijama i strankama, predsjedniku Opštine, potpredsjednicima opštine, 
glavnom administratoru, predstavnicima Sekretarijata za komunalne djelatnosti, ekologiju 
i energetsku efikasnost, Komunalnoj policiji, DOO „Vodovod i kanalizacija“ Herceg Novi, 
DOO „Čistoća“ Herceg Novi, DOO „Stambeno komunalno Herceg Novi“, Ministarstvu 
poljoprivrede i ruralnog razvoja - Sektor za fitosanitarne poslove, kao i predstavnicima 
sredstava javnog informisanja.  
 
Tok sjednice se fonografski snima a javni prenos se vrši putem Javnog radio difuznog 
servisa Radio TV Herceg Novi.  
 
O zapisniku sa sjednice stara se Vasilije Bjeletić, iz Službe Skupštine. 
 
Polazeći od člana 64 stav 1 i 2 Poslovnika Skupštine opštine Herceg Novi , nakon izvršene 
prozivke predsjedavajući je konstatovao da od ukupno 34 odbornika,sjednici prisustvuje 
25 odbornika. Odsutni su bili sledeći odbornici: Vladana Kundačina, Savo Marić, Stefan 
Vukićević, Dragan Šimrak, Aleksandar Škobalj, Mladen Ivanović, Slobodan Radović, 
Mladen Kadić i Andrija Radman. 
 
Predsjedavajući je konstatovao  da su obezbjeđeni uslovi za punovažan rad i odlučivanje 
te podsjetio prisutne da se dnevni red vanrednog zasjedanja ne može proširiti nakon njenog 
sazivanja.  
 
Predsjednik Skupštine je obavijestio prisutne da na današnjoj sjednici Skupštine po pozivu 
prisustvuju, predstavnici Uprave za bezbjednost hrane, veterinu i fitosanitarne poslove i to 
gospođa Vesna Daković, direktorica Uprave i gospođa Zorka Prljević, pomoćnica 
direktorice Uprave.  
 
Odbornik Mirko Džuović je u proceduralnom reagovanju zatražio od podnosioca zahtjeva 
za sazivanje vanredne sjednice pojašnjenje  termina „zanavljanje“. 
 
Na zahtjev predsjednika Skupštine Miloša Bigovića da tumačenje iznese  predlagač i 
podnosilac zahtjeva za vanrednu sjednicu, odbornik Ranko Konjević koji  je istakao da se 
pod terminom „zanavljanje“ podrazumjeva „obnavljanje palminog fonda“. 
 



Odbornik Dragan Janković je istakao da je moguće da postoje određene terminološke 
nejasnoće ali da je jasan zahtjev i želja podnosioca inicijative da se pronađe rješenje za 
novonastali problem te pozvao odbornike da prevaziđu terminološke dileme.  
 
Učešće u raspravi su uzeli Predsjednik  Miloš Bigović i odbornice Nevena Keković i 
Tamara Vujović nakon čega je Predsjednik stavio na izjašnjavanje predloženi dnevni red i 
konstatovao da je Skupština uz 25 glasova „za“  usvojila sledeći  
 
 

DNEVNI   RED 

 

1.- Zaštita i zanavljanje hercegnovskih palmi od štetnog djelovanja surlaša. 
 
 
Uvodno izlaganje  ispred predlagača dao je predsjednik Kluba odbornika DPS-a odbornik 
Ranko Konjević koji je istakao da je Demokratska partija socijalista održala konferenciju 
za štampu na kojoj je tema bila problem pojave crvenog surlaša. 
Problem crvenog surlaša doživljava svoju kulminaciju, te po mišljenju stručne javnosti i 
fitosanitarne inspekcije ukoliko se odmah ne pristupi  rješavanju ovog problema, prijeti 
opasnost devastacije ove vrste palmi te mogućnosti da se crveni surlaš proširi i na druge 
biljne vrste. Takođe je istakao da pedeset hiljada evra opredijeljenih sredstava nije dovoljno 
da se zaustavi štetno djelovanje ovog insekta, te da su potrebna veća sredstava i najavio 
podnošenje predloga zaključaka u ime kluba odbornika DPS-a za koje očekuje podršku 
odbornika Skupštine opštine Herceg Novi.  
 
Direktorica Uprave za bezbjednost hrane, veterinu i fitosanitarne poslove Vesna Daković 
je ukazala na potrebu održavanja konsultacija i sastanaka na najvišem nivou  te podsjetila 
da je shodno Zakonu, primarna odgovornost na držaocu bilja kako u privatnom tako i u 
javnom posjedu. Uprava za bezbjednost hrane i u  okviru  nje fitosanitarna inspekcija od 
lokalnih službi i inspekcija zahtjeva kvalitetniju i potpuniju informaciju o pojavi crvenog 
surlaša na teritoriji Opštine Herceg Novi. Takođe je istakla značaj preventivnih mjera 
iznijela podatak da se oko 60 zemalja bori sa ovom pojavom a da nijedna nije iznašla način 
da izađe na kraj sa ovim problemom. 
 
VD direktor DOO “Vodovod i kanalizacija” Herceg Novi  Olivera Doklestić je podsjetila 
da se već od oktobra vodi rasprava o zaštiti palmi od surlaša  te da je postupajući po njenom 
zahtjevu, jer se radi o ličnom iskustvu, fitosanitarni inspektor izašao na lice mjesta tek 
nakon dva mjeseca što je prilično kasno za rješavanje ovog problema. Istakla je potrebu da 
se aktiviraju fondovi Evropske unije jer se radi o ozbiljnom problemu koje je zahvatio 
zemlje EU-e. Palma je domicilna biljka i primarno je vezana za teritoriju Herceg Novog. 
Grad gubi na svojim vizurama, a mi smo inertni po pitanju  ovakvih pojava. Postavila je 
pitanje, da li je  Ministarstvo preduzelo mjere na pronalaženju uzroka ove pojave i istakla 
kako ne postoji katastar zelenih površina, postavila je pitanje odgovornosti, pa čak i 
krivične jer temperatura podneblja i vlažnost daju zamah za razvoj ove bolesti. Istakla je 
da su u dosadašnjoj borbi korišćene pogrešne metode jer ovaj insekat nema domicilni 
karakter. Gubimo na vizuelnoj vrijednosti kao turističko mjesto, a moramo i postavili 



pitanje šta smo uradili na aktiviranju prirodnih – lokalnih mehanizama u borbi protiv ove 
pojave. Sredstva koja se sada koriste su otrovna za  ptice,mačke i ostale životinje. 
 
Odbornik Boris Seferović je mišljenja da je problem nastao 2012.godine uvozom palmi 
koje nijesu odradile karantinski tretman, odnosno prekograničnu proceduru te istakao da je 
2012.godine preko luke Bar ušla prva zaražena palma, a da je prvi slučaj kod nas 
registrovan u Bijeloj. Postavio je pitanje šta je bivša lokalna vlast uradila po pitanju ovog 
problema, te da je nerealan zahtjev da se palme tromjesečno tretiraju, kao i  da zemlje u    
regionu nisu pronašle rješenje za ovu pojavu.  
 
Odbornica Tamara Vujović je istakla da se parazit surlaša pojavio prije pet godina te da je 
bolest uvezena na način što palme nijesu prošle redovnu proceduru prilikom uvoza u 
pogledu fitopatološkog tretmana i karantina. Radi se o politikanstvu oko zahtjeva i 
sazivanja sjednice  te postavila pitanje, šta je na državnom nivou urađeno po pitanju 
rješavanja ovog problema. 
 
Odbornica Nevena Keković je istakla da Odluka o ostvarivanju posebnog interesa zaštite i 
unapređenja zelenih površina na teritoriji Opštine Herceg Novi predstavlja dobar okvir za 
kvalitetno tretiranje ovog problema na lokalnom nivou. Pored činjenice da je stanje palmi 
slika grada,  ona je istakla i podatak kako je ova pojava prvi put registrovana 1992.godine 
u Egiptu, te da surlaš ne poznaje granice država ili opština, a da su palme uvezene kao 
odrasle jedinke. Takođe je pozvala nadležne opštinske službe da hitno pristupe izradi 
Katastra zelenih površina te da se kroz rebalans Budžeta, subvencije i učešće svih građana 
pristupi rješavanju ovog pitanja.  
 
Odbornica Nada Karadžić je pozvala da se hitno pristupi rješavanju problema crvenog 
palminog surlaša jer ukoliko se ne izmjeni način borbe protiv ove pojave ostaćemo bez 
ijedne palme. Istakla je kako lokalna  uprava nije dovoljno posvetila pažnju na rješavanju 
ovog problema, te da Herceg Novi  gubi svoju  mediteransku sliku zbog nedostatka 
zajedničke strategije, te shodno tome iznijela obavezu preventivnog djelovanja i 
uključivanja svih odgovornih kako bi se  pronašlo  rješenje za pitanje palminog surlaša. 
 
Odbornik Ranko Konjević  je istakao apsurdnost politizovanja ovog pitanja i iznio podatak 
da ovaj insekt, u roku od 24  sata, može da pređe 54 km te naglasio  da je Morsko dobro 
uputilo zahtjev Vladi CG-e za angažovanje dodatnih 250 hiljada neraspoređenih 
budžetskih sredstava,  koja bi se usmjerila ka primorskim opštinama za rješavanje 
problema palminog surlaša. 
 
Uslijedile su replike u  kojim su učestvovali odbornici  Boris Seferović i Dragan Janković. 
 
Odbornica Simonida Kordić je mišljenja da aktivnosti lokalne samouprave kroz 
opredjeljena finansijska sredstva i angažovane stručne službe  nisu dovoljna za rješavanje 
ovog problema, te da ova pojava poprima karakter elementarne nepogode i podvukla 
neophodnost uklučivanja nadležnih državnih službi. Sredstva koja se mogu obezbjediti od 
preko-granične saradnje i IPA fondova imaju ograničen  efekat zbog duge procedure 



vezane za aplikaciju koja traje oko godinu dana, te da  adekvatna aktivnost Vlade i državnih 
službi može dati najefikasniji  rezultat. 
 
Odbornik Borivoje Vuković je ukazao potrebu pomoći privatnim vlasnicima palmi pomoću 
odgovarajućih subvencija. 
 
 
Učešće u raspravi su uzeli odbornici Boris Seferović i Tamara Vujović.  
 
Mirko Džuović je upoznao odbornike sa Naredbom resornog Ministarstva, koja se odnosi 
na sprječavanje i suzbijanje pojave crvenog palminog surlaša kojim je propisano da držalac 
bilja vrši nadzor, rezidbu i tretiranje bilja, a Organ lokalne uprave da odredi lokaciju za 
uklanjanje i zakopavanje štetnog bilja, na osnovu čega je zaključio da se radi o vrlo 
skromnim i skučenim mjerama koje se preduzimaju u rješavanju ovog pitanja. 
 
Direktorica za bezbjednost hrane, veterinu i fitosanitarne poslove Vesna Daković  je istakla 
da su Zakonom o zdravstvenoj zaštiti bilja jasno precizirane procedure i postupci u 
rješavanju ovog pitanja, te istakla da bolest palmi nije uvezena, već da je surlaš doletio, 
kao i da nije zabilježen slučaj da je neka druga vrsta bilja zaražena. Ukazala je na potrebu 
pokretanja inicijative zajednica Opština, sa istim problemom, u prekograničnoj saradnji. 
Vlada CG-e i resorno Ministarstvo prenose u domaće zakonodavstvo, kroz Zakone, 
Uredbe, Pravilnike i druga akta, najnovija naučna-evropska saznanja koja se odnose na 
zdravstvenu zaštitu biljnih vrsta. 
Istakla je da postoje brojne obaveze na osnovu Zakona koje su prenijete na Organe lokalne  
uprave, te da postoje fitosanitarne mjere za zbrinjavanje palmi i naglasila da će državni 
organi biti na raspolaganju za svaku inicijativu koja bude došla od strane lokalnih 
zajednica.  
 
Uzimajući učešće u raspravi u drugom krugu vd direktor DOO “Komunalno stambeno” 
Jasmina Konjević je iznijela podatak da je prvi slučaj palminog surlaša zabilježen u Ulcinju 
2012.godine, a u Herceg Novom u oktobru mjesecu 2015.godine na palmi u privatnom 
vlasništvu. U prirodi nije zabilježen slučaj prelaska na druge biljne vrste, te naglasila 
potrebu da se za tretiranje palmi zahtjeva izrada Akcionog plana, a da postojeća materijalna 
sredstva i angažovanje zaposlenih u ovom privrednom društvu nisu dovoljni da se ovaj 
problem riješi. DOO ,,Komunalno stambeno’’ je angažovalo sve potencijale sa  kojim 
raspolaže. Istakla je podatak da je 6 zaposlenih iz projekta “Neka bude čisto” zaduženo za 
tretiranje zaraženih palmi, kao i činjenicu kako veliki broj  privatnih vlasnika nije dozvolio 
da se izvrši tretiranje palmi. Naglasila je potrebu razmjene informacija i iskustava sa 
drugim opštinama, te da je  najbolje  pristupiti ovoj pojavi sa više različitih tretmana kao 
što su: hemijsko tretiranje, dendro hirurgija i dr.  
 
Odbornica Nevena Keković se zahvalila direktorici  DOO “Komunalno stambeno” na 
iscrpnoj informaciji i istakla značaj formiranja Ekspertskog nezavisnog tima, sastavljenog 
od renomiranih i uglednih stručnjaka iz ove oblasti, te zatražila da se za ovu potrebu 
angažuju dodatna finansijska sredstva. 
 



Odbornik Nenad Sekulić je predložio da se poslužimo iskustvima drugih zemalja, koja se 
sastoje u monitoringu i kombinovanim tretmanima kako bi se došlo do najboljih rezultata. 
 
Učešće u raspravi su uzeli odbornici Borivoj Vuković, Tamara Vujović, Mirko Džuović i 
Tatjana Fanfani. 
 
Direktorica Uprave za bezbjednost hrane, veterinu i fitosanitarne poslove Vesna Daković 
je naglasila značaj konstantne primjene fitosanitarnih i edukativnih mjera, obnavljanje i 
revitalizaciju postojećeg fonda palmi. 
 
VD Direktorica DOO “Vodovod i kanalizacija” Olivera Doklestić, je istakla da se radi o 
ozbiljnom državnom problemu koji prevazilazi okvire lokalne samouprave , te zatražila 
informaciju o štetnom uticaju crvenog palminog surlaša po zdravlje ljudi, biljne vrste i 
okolinu. 
 
Predsjednik Skupštine Miloš Bigović je u 11,45 odredio kratku pauzu radi formulisanja 
predloga zaključaka.  
 
Poslije  pauze Skupština je nastavila sa radom u 12, 05 minuta. 
 
Odbornica Tamara Vujović je dostavila predlog prvog zaključka koji je Predsjednik 
Skupštine stavio na izjašnjavanje i konstatovao da je Skupština jednoglasno uz 24 glasa 
“za”  donijela  

 
 
 
      Z a k lj u č a k  
 

-Opština Herceg Novi će uputiti inicijativu prema Vladi Crne Gore, Ministarstvo  
poljoprivrede i ruralnog  razvoja – Uprava za bezbjednost  hrane, veterinu i 
fitosanitarne poslove, da po hitnom postupku organizuje konsultacije sa predstavnicima 
lokalnih samouprava zahvaćenih  palminim surlašem, u cilju rješavanja problema i 
eventualnog  apliciranja prema fondovima Evropske unije.  
 
 
Odbornica Tamara Vujović je dostavila predlog drugog zaključka koji je predsjednik 
Skupštine stavio na izjašnjavanje i konstatovao da je Skupština  jednoglasno uz 24 glasa 
“za” donijela  
 
     Z a k lj u č a k  
 
-Opština  Herceg Novi  će uputiti inicijativu Vladi Crne Gore sa zahtjevom da Vlada 
urgentno pomogne lokalnim samoupravama ugroženim palminim surlašom, u smislu 
obezbjeđivanja sredstava za subvencioniranje troškova  tretiranja palminog surlaša. 

 
 



Odbornik Ranko Konjević je dostavio predlog   trećeg  zaključka koji je Predsjednik 
Skupštine stavio na izjašnjavanje i konstatovao da Skupština uz 10 glasova “za”,  1 glas 
,,protiv’’ i 14 glasova “uzdržan”  nije donijela Zaključak kojim se zahtjeva da se 
obezbjede dodatna sredstva u iznosu od 100 hiljada eura za poziciju u Budžetu Opštine 
Herceg Novi – izdaci za fitosanitarnu zaštitu na javnim površinama (Zaštita i tretiranje 
palmi.)  
 
Odbornik Ranko Konjević je dostavio Predlog  četvrtog zaključka koji je Predsjednik 
Skupštine stavio na izjašnjavanje i konstatovao da je Skupština jednoglasno uz 25 
glasova “za” donijela  
 
     Z a k lj u č a k  
 
-Formirati  stručnu radnu grupu sa zadatkom da utvrdi konkretne predloge u cilju 
rješavanja pitanja zaštite hercegnovskih palmi od štetnog djelovanja palminog surlaša 
i definiše najbolji način iskorišćavanja sredstava opredjeljenih Budžetom Opštine 
Herceg Novi. 
Klubovi odbornika će u roku od 7 dana dostaviti predloge za članove stručne radne 
grupe predsjedniku Skupštine, na osnovu čega će formirati radnu grupu koja sa radom 
počinje odmah. 
 
Odbornik Ranko Konjević  je dostavio predlog  petog zaključka koji je Predsjednik 
Skupštine stavio na izjašnjavanje i konstatovao da je Skupština jednoglasno uz 25 
glasova “za” donijela  
 
     Z a k lj u č a k  
 
-Obavezuju se nadležne službe Opštine Herceg Novi da najmanje jednom u tri mjeseca 
informišu Skupštinu opštine Herceg Novi  o aktivnostima i preduzetim mjerama u borbi 
protiv  štetnog djelovanja palminog surlaša. 
 
 
 
 
Predsjedavajući se zahvalio prisutnima na  saradnji i konstatovao da je sjednica završila 
sa radom u 12,10 časova.  
 
 
Broj:02-6-35/18 
Herceg Novi, 22.01.2018.godine    
 
 
VD SEKRETAR       PREDSJEDNIK   
Milovan Benderać        Miloš Bigović  
 

 



 
 


